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Bij brief van 23 oktober 2020, ingekomen op 26 oktober 2020, heeft u namens 

de PvdA-fractie schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Bent u op de hoogte van de casus rondom de uitbreiding van de 
varkenshouder aan de Peelweg in Zeeland. 
Antwoord: Ja. 

 

2. Vind u het wenselijk dat deze varkenshouder met 3000 varkens kan 
uitbreiden gezien de omgevingsdialoog waaraan de provincie veel waarde 
hechtte niet tot het gewenste resultaat heeft geleid? 
Antwoord: De betreffende ondernemer heeft omwonenden (binnen een straal 

van 2 kilometers vanaf locatie Peelweg 29), conform de voorwaarden zoals 

aangegeven in de provinciale Verordening Ruimte 2014, voor een 

omgevingsdialoog uitgenodigd. Tijdens deze bijeenkomst, dd. 3 augustus 

2015, zijn er alleen enkele informatieve vragen gesteld naar aanleiding van 

de presentatie van de uitbreidingplannen op deze bestaande agrarische 

bedrijfslocatie. Door omwonenden zijn er geen bezwaren aangegeven. Deze 

omgevingsdialoog maakt ook deel uit van de omgevingsvergunning. 

 

U refereert in uw vraagstelling vermoedelijk aan een eerder gelopen 

gebiedsdialoog. Wij zijn gedurende vele jaren - in het kader van de 

ontwikkeling van toenmalig Landbouwontwikkelingsgebied Graspeel - samen 

met Gemeente, (agrarische) ondernemers alsook met de burgers (via 
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burgerinitiatief Groen Graspeel), in gesprek geweest. Doel was te komen tot 

een gedragen (her)inrichting van dit landbouwontwikkelingsgebied. Voor 

Peelweg 29 is het niet gelukt om tot een voor alle gebiedspartijen 

aanvaardbare oplossing te komen. 

 

3. Klopt het dat het voor de uitbreiding noodzakelijk is dat de provincie grond 
verkoopt aan varkenshouder Hermens om deze uitbreiding mogelijk te 
maken? 
Antwoord: Ja. De uitbreiding is geprojecteerd op een perceel dat provinciaal 

eigendom is. 

 

4. Bent u, conform wat bewoners eerder vanuit de provincie vernomen 
hebben, nog altijd niet voornemens deze grond aan de heer Hermens te 
verkopen? En indien u wel voornemens bent de grond te verkopen of daar 
tenminste serieus het gesprek aan te gaan waarom is dat dan? Hoe rijmt u dat 
met eerdere uitspraken richting de omwonenden? En stelt u daar dan 
eventuele voorwaarden aan? En zo ja, welke? 
Antwoord: De provincie houdt vast aan het voornemen om de grond te 

verkopen aan de betreffende ondernemer. De veehouder heeft, binnen de 

toen geldende juridische kaders, een aanvraag voor een vergunning 

ingediend, welke nu bij de hoogste rechter in stand is gebleven. De verplichte 

omgevingsdialoog maakt daar onderdeel van uit. Nu de vergunning in stand 

is gebleven ligt het in de lijn van de eerder gedane toezeggingen en 

uitspraken om nu een koopovereenkomst op te stellen en het perceel te 

verkopen.    

 
5. Los van bovenstaande is de PvdA Brabant benieuwd hoe de uitbreiding 
met 3000 varkens door de provincie gezien wordt in het kader van de huidige 
discussie rondom beperking van de stikstofuitstoot en de warme sanering van 
de varkenshouderij om stankoverlast weg te nemen? 
Temeer daar het gebied Graspeel al jarenlang zwaar overbelast is en in de 
directe nabijheid nog meer bedrijven vergunningen hebben gekregen en 
mogen gaan uitbreiden. Vind u dit een wenselijke ontwikkeling in deze 
omgeving? En indien niet en indien het antwoord op vraag 4 is dat u 
voornemens bent wel te verkopen hoe rijmt u dat dan met de doelstelling om 
stikstofuitstoot te verminderen en stankoverlast terug te brengen? 
Antwoord: De betreffende vergunning is in 2017 verleend binnen de toen 

geldende beleidskaders. De uitspraak van de Raad van State geeft aan dat 

deze correct zijn toegepast. In de nieuwe situatie is de stikstofuitstoot van deze 

veehouderij 12% lager dan in de uitgangssituatie. Voor geur en fijnstof is de 

situatie zo dat door de uitbreiding de emissies toenemen, maar binnen de 

geldende (en recent aangescherpte) normen blijven. Omdat tegelijk het aantal 

gehouden dieren groter wordt betekent dit dat elders in de regio de emissies 

afnemen, de veehouder moet immers varkensrechten verwerven voor deze 

uitbreiding.  
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Vanuit deze situatie hebben wij destijds onze positie ten aanzien van verkoop 

bepaald. Wij vinden het dan niet correct noch consequent nu onze 

privaatrechtelijke positie (eigendom van het perceel) te gebruiken om een tot 

in hoogste rechtsinstantie in stand gebleven publiekrechtelijk besluit te 

blokkeren. 

 

Een en ander laat onverlet dat ons college vasthoudt aan de doelstelling om 

provincie-breed de stikstof uitstoot te verminderen en de geuroverlast terug te 

brengen. 

 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit, 

 

namens deze, 

 
 

A.F. Meulepas, 

programmamanager Landbouw en Voedsel 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 
 

 


